



Еженедельник новостей МДС

События за 18 – 22 июля 2016 года

19 июля

Презентован новый бренд Кыргызстана

МДС принял участие в презентации новой концепции странового бренда Кыргызской Республики, разработанной группой экспертов во главе с экс-заместителем министра культуры, информации и туризма, общественным деятелем Максатом Чакиевым. Эксперты предложили принять маркетинговое позиционирование Кыргызстана SKY LAND (Небесная страна).

[Подробнее](#)

РГ продолжила обсуждение МУКЦ

МДС принял участие в заседании рабочей группы по внедрению минимального уровня контрольных цен (МУКЦ). РГ составила примерный перечень товаров, в отношении которых будет применяться МУКЦ. Участники встречи решили, что регулирование МУКЦ, определение и регулярное изменение цен будет передано ГНС.

20 июля

Рассмотрены изменения в законодательство КР

Представители МДС и эксперты отдела финансово-экономического анализа и мониторинга развития Аппарата Президента КР обсудили последние изменения в законодательство КР. МДС выразил позицию бизнеса по ряду законопроектов, в частности, по предлагаемым изменениям в законодательство в сфере землепользования. МДС считает, что необходимо освободить недропользователей от обязанности по трансформации земельных участков. Участники встречи также выразили готовность сотрудничать в разработке проекта новой Национальной стратегии устойчивого развития КР.

Встреча с экспертом Инвестсовета

МДС встретился с экспертом Секретариата Совета по развитию бизнеса и инвестициям при Правительстве КР Кубаном Ашыркуловым. Участники встречи обсудили пути расширения участия бизнес-

IBC Weekly News

Events of July 18 – 22, 2016

July 19

Experts propose a new brand for Kyrgyzstan

IBC took part in a presentation of the new concept of country brand of the Kyrgyz Republic developed by a group of experts headed by former Deputy Minister of Culture, Information and Tourism, a public figure Maksat Chakiev. To effectively introduce the country in the global market, the experts suggested adoption of a new country brand - SKYLAND.

[More](#)

WG continued to discuss reference prices

IBC took part in a meeting of the working group on introduction of the minimum level of reference prices (MLRP). The working group members compiled an indicative list of products to which the MLRP will be applied. The meeting decided that the State Tax Service will be in charge of the MLRP regulation and determination of regular price changes.

July 20

Changes in Kyrgyzstan's legislation discussed

IBC representatives and experts from the Department of financial and economic analysis and monitoring of the Office of the President of the Kyrgyz Republic discussed the latest changes in the legislation of the Kyrgyz Republic. IBC expressed the position of the business on several draft laws, in particular the proposed changes to the legislation in the field of land use. IBC believes that it is necessary to release the subsoil users from the obligation to transform the land. The participants also expressed their willingness to cooperate in the development of a new draft National Sustainable Development Strategy of the Kyrgyz Republic.

Meeting with the Investment Council expert

IBC and an expert of the Secretariat of the Business Development and Investment Council under the Government of the Kyrgyz Republic, Kuban Ashyrkulov discussed the ways to enhance

<p>сообщества в деятельности Жогорку Кенеша КР при принятии поправок в законодательство, регламентирующее деятельность бизнеса. МДС предложил своевременно уведомлять представителей бизнес-сообщества о предлагаемых инициативах и приглашать представителей бизнес-ассоциаций на заседания ЖК при обсуждении вопросов предпринимательства.</p>	<p>participation of business community in the activity of the Jogorku Kenesh of the Kyrgyz Republic in the adoption of amendments to the legislation. IBC stressed the need for timely notification of representatives of the business community on the proposed initiatives and the possibility of participation of business associations in parliamentary meetings to consider business issues.</p>
<p>21 июля</p> <p>МДС против увеличения ставок налоговых санкций для налогоплательщиков</p> <p>Международный деловой совет (МДС) не согласен законопроектом, разработанным Государственной налоговой службой при Правительстве КР. Об этом члены комитета МДС по фискальной политике заявили на встрече с рабочей группой ГНС, которая предлагает дифференцировать ответственность налогоплательщиков за просрочку сдачи налоговой отчетности. Эта тема широко освещена в СМИ (более десяти публикаций).</p> <p>Подробнее</p>	<p>July 21</p> <p>IBC opposes the increase in rates of tax penalties for taxpayers</p> <p>IBC does not endorse the bill developed by the State Tax Service under the Government of the Kyrgyz Republic. Members of the IBC Committee on fiscal policy expressed their opinion on this bill at a meeting with the Working Group of the State tax Service which offered differentiated responsibility of taxpayers for the late tax return. This topic is widely covered in the media (more than ten publications).</p> <p>More</p>
<p>22 июля</p> <p>Экономический форум «Иссык-Куль 2016»</p> <p>Исполнительный директор МДС Аскар Сыдыков выступил модератором секции «Финансовый сектор, туризм и здравоохранение» на III Экономическом форуме «Иссык-Куль 2016», который прошел в культурном центре «Рух-Ордо» в Чолпон-Ате. Форум был посвящен углублению делового сотрудничества и стимулированию совместного развития.</p> <p>Подробнее</p>	<p>July 22</p> <p>Economic forum "Issyk-Kul 2016"</p> <p>IBC Executive Director Askar Sydykov moderated the session "The financial sector, tourism and healthcare" at the Third Economic Forum "Issyk-Kul 2016" held at the Rukh Ordo cultural center in Cholpon-Ata. The forum was dedicated to deepening of business cooperation and promotion of mutual development.</p> <p>More</p>
<p>Новости компаний МДС</p> <p>Пресс-конференция в «Вечернем Бишкеке»</p> <p>Строительная компания "Elite House" приглашает на пресс-конференцию с участием директора агентства развития г. Бишкека Азамата Усубалиева и коммерческого директора «Elite House» Эрлана Солтонбекова по случаю запуска конкурса городских проектов #NEWBISHKEK строительной компании «Elite House» и агентства развития Бишкека. Мероприятие состоится 27 июля в 11:00 в пресс-центре издательского дома «Вечерний Бишкек».</p> <p>Подробнее о проекте</p> <p>Создается ролик об инвестиционном потенциале Кыргызстана</p> <p>Команда компании Kyrgyz Concept работает над созданием странового ролика об инвестиционном</p>	<p>News from IBC members</p> <p>Press conference at Vecherny Bishkek</p> <p>The Elite House construction company invites you to a press conference with participation of director of the Bishkek Development Agency Azamat Usubaliev and Elite House commercial director Erlan Soltonbekov on the occasion of the launch of urban projects' contest #NEWBISHKEK organized by Elite House and Bishkek Development Agency. The event will be held at the press center of the Vecherny Bishkek publishing house on July 27 at 11:00.</p> <p>More</p> <p>A movie about Kyrgyzstan's investment potential is being created</p> <p>The Kyrgyz Concept team is now working on a video about the investment potential of Kyrgyzstan. The</p>

<p>потенциале Кыргызстана, который рассчитан на деловую международную аудиторию. Комментарии представителей бизнеса помогут сделать окончательный продукт гораздо лучше. Kyrgyz Concept приглашает на пред-презентацию ролика, которая состоится 25 июля в 18.00 в конференц-холле Kyrgyz Concept (ул. Исанова, 42/1, 3-й этаж).</p>	<p>video is designed for international business audience and comments of business representatives will help make the final product much better. Kyrgyz Concept invites you to a pre-presentation of the video, which will be held on July 25 at 18.00 at the Kyrgyz Concept conference hall (Isanova Str., 42/1, 3rd floor).</p>
<p>События на 25 – 29 июля</p> <p>27 июля</p> <p>Круглый стол МДС обсудит проблемы бизнеса</p> <p>Круглый МДС стол на тему: «Проблемы бизнеса в ведущих отраслях экономики и пути их решения» пройдет в отеле «Хаятт Ридженси Бишкек», конференц-зал «Шайыр». Начало в 10.00. Бизнес-ассоциации, депутаты Жогорку Кенеша, представители правительства, международных организаций и посольств обсудят наиболее острые вопросы в таких приоритетных отраслях экономики, как телекоммуникации, финансовый сектор и недропользование.</p> <p>Подробнее</p>	<p>Events for July 25 – 29</p> <p>July 27</p> <p>IBC to hold roundtable on business challenges</p> <p>Roundtable "Addressing challenges in the leading sectors of the Kyrgyz economy" will be held at 10.00 at the Hyatt Regency Bishkek, Shaiyr conference room. Business associations, parliament members, representatives of the Government, international organizations and embassies will discuss the most pressing issues in the priority sectors of the economy such as telecommunications, financial sector and subsoil.</p> <p>More</p>
<p><i>С уважением,</i></p> <p><i>Международный деловой совет Кыргызская Республика, 720011 Бишкек, ул. Абдрахманова, 191 Хаятт Ридженси Бишкек, каб. 113 Тел: + 996 312 623801 Факс: + 996 312 623394 office@ibc.kg www.ibc.kg</i></p>	<p><i>Best regards,</i></p> <p><i>International Business Council Office 113, Hyatt Regency Bishkek 191, Abdrakhmanov Str., Bishkek Kyrgyz Republic, 720011 Tel: + 996 312 623801 Fax: + 996 312 623394 office@ibc.kg www.ibc.kg</i></p>